
FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Ældrerådet
Torsdag den 9. august 2018 kl. 09:15 -  12:30 
Mødelokale F2, Rådhuset, Torvet 2, 3600 Frederikssund

MØDEDELTAGERE
Formand: Lise Lotte Due 
Næstformand: Bent Jakobsen 

(i perioden 1.4-31.7 18) 
Rigmor Nielsen 
Vicki Hansen (afbud)
Vibeke Davids Hansen (afbud)

Lissi Gyldendahl 
Christian Heiberg 
Søren Holmgaard 
Arne Christensen 
Lise-Lotte Tøttrup (referent)

Referat
1. Orientering fra kommunen

v/ Klaus Godsk Kolberg, Ældre- og Social chef

Klaus orienterede om implementering af det nye it-system Cura. 
Der pågår i øjeblikket uddannelse af fagpersonalet samt flytning 
af data fra det nuværende system.

Der var en dialog omkring opgaverne, og Klaus orienterede om, 
at der bliver etableret et nødberedskab i forbindelse med 
overgangen til det nye system.

Klaus orienterede om den kommende organisationsændring i 
administrationen, hvilket træder i kraft fra d. 1. oktober 2018.

Ændringen medfører blandt andet, at de brugerstyrede centre 
administrativt overgår fra Sundhed til Kultur og Fritid under 
Kultur- og Fritidschef Anders Munch Skovgren.
Det politiske ansvar ændres ikke og ligger fortsat under Social- 
og Sundhedsudvalget

En anden væsentlig ændring er sammenlægning af 
Voksenafdelingen, der blandt andet arbejder med sociale sager, 
og Visitationen. Afdelingen får en fælles leder og vil fungere som 
Myndighedsafdeling.

Ældrerådet spurgte til afskedigelser i forbindelse med 
organisationsændringen. Der var en dialog omkring emnet, og 
Klaus orienterede om, at der pågår en naturlig afvikling.

Ældrerådet spurgte ind til antallet af dødsfald her i 
sommervarmen, da det har været en del i medierne.
Klaus orienterede om, at der har været fokus på det hele 
sommeren, og at der ikke er konstateret en udsædvanlig stigning 
i dødsfald som følge af varmen.
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Der var en kort dialog omkring den kommende ældre- og 
værdighedspolitik, hvilket også er på dagsordenen til fællesmødet 
med Velfærdsudvalget d. 14. august

Ældrerådet udtrykte deres utilfredshed med den sene modtagelse 
af dagsordner og bilag til Velfærdsudvalget og Social- og 
Sundhedsudvalgets møder. Det er ikke muligt for Ældrerådet at 
nå at læse materialet og komme med kvalificerede høringssvar 
inden for den angivne tidsfrist. De generelle tidsfrister blev 
drøftet og Ældrerådet orienterede om, at de ville bringe sagen 
videre.

2. Godkendelse af dagsorden og referat fra den 7. juni 2018
Dagsordenen blev godkendt.
Under punkt 4 i referatet fra d. 7. juni stod, at mødet med 
Faglige seniorer foregår på Regionsgården, dette skal dog rettes 
til Milnersvej 41D Hillerød.

3. Sager til høring
Velfærdsudvalget
Høringssvar til mødet d. 14. august er vedhæftet som bilag. 

Social- og Sundhedsudvalget
Høringssvar til mødet d. 13. august er vedhæftet som bilag.

4. Orientering fra formand
v/ Lise Lotte Due
Den 17. august kl. 11.00 -  13.00 er der møde med Faglige 
seniorer. Deltagere fra Ældrerådet: Arne og Lise Lotte

Den 23. August kl. 13.00 -  15.00 har Attendo inviteret til møde. 
Medlemmerne i Ældrerådet melder sig selv til, hvis de ønsker at 
deltage.

Den 27. august inviterer Thyra Frank til dialogmøde om værdier i 
ældreplejen på Skjalm Hvide Hotel kl. 14.00-16.00. Deltagere fra 
Ældrerådet: Christian, Arne og Bent evt. Søren

Den 4. oktober kl. 8.30 har Klaus Kolberg inviteret Lise Lotte til 
dialog vedr. Ældrerådets vedtægter. Lissi, Christian m.fl. ønsker 
også at deltage på mødet. Den endelige tilmelding aftales ved 
Ældrerådets næste ordinære møde.

Lise Lotte orienterede om et møde mellem Lissi og Lise Lotte. De 
havde haft en dialog omkring arbejdet i Ældrerådet. De var 
kommet frem til en fælles forståelse omkring fremtidige 
arbejdsgange. Materiale fra Ældrerådet skal gennemarbejdes og 
gennemtænkes. Der var en dialog omkring emnet og de øvrige 
medlemmer var enige.

Lise Lotte orienterede om, at "Nyttige kontakter", en folder der 
blev omdelt ved ældrerådsmødet d. 7. juni, skal indarbejdes i 
kommende blad, der omhandler Ældrerådet.
Lise Lotte foreslog en foredragsholder ved navn Søren Ervig til et 
eventuelt kommende arrangement for ældre afholdt af 
Ældrerådet.
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5. Valg af næstformand
Ældrerådet har modtaget mail fra Benny Andersen, næstformand 
i Ældrerådet. Benny har haft orlov fra Ældrerådet i perioden 01. 
april til 31. juli 2018. Benny ønsker ikke at indtræde i Ældrerådet 
igen.

Deltagerne på dagens Ældrerådsmøde peger enstemmigt på Bent 
Jakobsen som Ældrerådets næstformand.

Vibeke Davids Hansen har pr. mail peget på Bent Jakobsen som 
næstformand.

6. Udpegelse at repræsentant til "De Tre Ege"
Ældrerådet udsatte punktet til næste ordinære møde, hvor alle 
medlemmer deltager.

7. Økonomi
V/ Rigmor Nielsen
Der var fortsat god økonomi.

8. Vedtægter
Vedtægterne blev gennemgået ved dialog i Ældrerådet. 
Vedtægterne tilrettes af Lissi og fremsendes til Ældrerådet.

9. Årshjul
V/ Lissie Gyldendahl
Dialog om kommende aktiviteter.
Lissi opfordrede Ældrerådet til at melde ind, hvis der var møder 
hun ikke var opmærksom på.

10. Ældrerådets hjemmeside
Udsættes til næste møde

11. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden 
sidst
Lissi orienterede, at Arne, Søren, Christian og Lissi havde været 
til møde med Faglige Seniorer, Ældresagens Koordinationsudvalg 
og Danske Seniorer.
På mødet var der enighed om at afholde et møde d. 20. august 
på Lundebjerggård, hvor borgerne har mulighed for at tale med 
inviterede politikere om kommende års budget.

Invitation til mødet offentliggøres i avis, på biblioteker, dagcentre 
mm.

12. Orientering fra fagudvalg
Opvækstudvalget v/Vibeke
Uddannelsesudvalget v/Vibeke
Kultur- og Fritidsudvalget /Vibeke
Intet, da Vibeke ikke var til stede ved Ældrerådsmødet.
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Plan- og Miljøudvalget v/Arne 
Vækstudvalget v/Arne



Arne orienterede, at han går med tanker om at invitere et 
medlem fra Plan- og miljøudvalget til et møde med Ældrerådet 
for at få en nærmere orientering omkring boliger til ældre i 
Frederikssund Kommune.

Teknisk Udvalg v/Christian og Søren
Christian orienterede om nye køreplaner for busserne

13. Næste møde
Ordinært møde i Ældrerådet afholdes d. 30. august, kl. 9:15 på 
Rådhuset, mødelokale F2, 3600 Frederikssund.

Herunder budget-orientering fra kommunen v/ Christian Skov 
Hansen, leder i budgetenheden.

Herudover har Lise Lotte Due inviteret en medarbejder fra AD 
MEDIA tryk i Århus, til at deltage i mødet fra kl. 10:00

Fællesmøde med Velfærdsudvalget d. 14. august kl. 08:15.

14. Eventuelt
Søren gjorde opmærksom på, at Velfærdsudvalget jf. dagsorden 
til mødet d. 14. august under punkt 63 skal på 
velfærdsteknologitur rundt i kommunen.
Der var en dialog omkring denne tur, og Ældrerådet ønskede 
mulighed for deltagelse.

Ældrerådet ønskede stadig IPads eller bærbar computer stillet til 
rådighed fra kommunen.
Ældrerådet mener, der sendes så meget materiale, at det er 
umuligt at printe. Dette kunne undgås ved at medbringe bærbar 
computer ved deres møder.
Arne Følger op på det.

Lissi foreslår at holde et borgermøde ultimo oktober eventuelt 
d. 22., hvor der orienteres om konsekvenserne af 
budgetvedtagelsen.
Det overvejes og kommer på dagsordenen ved Ældrerådets 
næste ordinære møde

Ifølge Søren havde Rehabiliteringsafdelingen fået meget kritik. 
Ældrerådet havde en dialog omkring rehabiliteringsafdelingen og 
talte om muligheden for at invitere lederen for 
rehabiliteringsafdelingen, Karina Buhl til et af deres møder i 
starten af 2019.
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